
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

 Dagsorden: Tirsdag den 10. december 2024  

Klokken 17.00-19.00  
Afbud:    Sofie                                                             

Mødeleder: Flemming 

1. Godkendelse af referat 

- Godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

- Godkendt 

3. Princip for lektier – revidering. Fortsat drøftelse 
- Annette ridser kort op hvilke bevæggrunde, der var bag drøftelsen sidste gang, og 

revideringen af princippet. Fokus var på ordlyden – man vil gerne signalere, at slaviske 
gentagelser er uønskede samtidig med, at den skal rumme lærernes faglige vurdering 
omkring forberedelse og træning. 

- ST påpeger paradokset i et for åbent princip. Hvis man ikke laver sine ting i timerne–
lektier giver lektierne karakter af straf. Princippet skal ikke åbne for den store 
fortolkning.  

- Drøftelse af fortolkningen af lektier. Hvad forstås som forberedelse, og hvad forstås 
som lektier? Forberedelse skal gøre klar til det, der foregår i skolen, det giver ikke 
mening at lave i skolen. Det kan have en individuel karakter – og åbner for 
deltagelsesmuligheder i undervisningen. Eleverne forstår alt, hvad der gives for 
hjemme, som lektier. 

- Princippet gennemgås afsnit for afsnit. 
- Drøftelse af formulering omkring ”forskning”. Det anbefales, at den bliver. 
- Forslag til at ændre formuleringen af lektier til (meningsfuld) forberedelse. 
- Drøftelse af feedback. Forberedelse peger fremad. Det hænger tæt sammen med 

feedback, deltagelsesmuligheder og udvikling. 
- Forventninger til eleverne. Hvis eleverne ikke deltager i uv. skal man være nysgerrig på 

hvorfor. Hvis den manglende deltagelse hindrer deltagelsesmuligheder fremadrettet, 
bør man – med positivt udgangspunkt – kunne indgå i dialog med elever/forældre om 
videre arbejde/opfølgning/forberedelse. Opmærksomhed på, at manglende deltagelse 
og færdiggørelse af arbejde i skolen, ikke skal udløse ”lektier” som straf.  

- Forslag om at sløjfe elev, forældre og medarbejder-afsnit. 
 

4. Håndtering af krænkelser – revidering. Fortsat drøftelse 



 

 

- Annette gennemgår baggrund for punktet. Udgangspunktet for revidering er 
hændelser, hvor medarbejdere er blevet beskyldt for noget. Der er ønske om 
præcisering af sidste afsnit. Præciseringen viser trin for trin, hvordan sagerne 
håndteres. Dette ud fra guideline fra HR. 

- Ingen bemærkninger. Annette ændrer i overskrift – og princippet er godkendt. 
 

5. Princip skole-hjemsamarbejde – revidering 
- Annette gennemgår baggrund for punktet. Kontekst omkring ændring af reform, hvilket 

medførte ændring omkring skole/hjem samtaler. Der er nye tendenser i bl.a. UVMs nye 
kvalitetsprogram. Samtidig har der været en del forældrehenvendelser ift. placeringen 
af tidspunktet af samtaler. Det er problematisk ift. arbejde. Fagligt og pædagogisk er 
det også problematisk, at samtalerne ligger i skoletiden når der ikke længere er UUV. 

- Det foreslås, at man ændrer formulering til at ”samtalerne finder sted udenfor 
elevernes undervisningstid”. 

- Spørgsmål til om samtalerne kan varsles i ”god tid”?  
- Klasseteamet skal melde datoer for samtaler ud i starten af skoleåret (aug). 
- Der har været en drøftelse i medarbejdergruppen om, hvorvidt det er nødvendigt med 

to samtaler om året? Der kan være meget forskellige behov hos forældre/skolen. Hvis 
det går godt, kan det være rart med to faste tjek ind. 

- Forslag til at gøre samtale 1 obligatorisk, og samtale 2 mere åben. Medarbejderne 
vurderer, hvem de har brug for at tale med – og resten tilbydes en samtale, hvis de 
ønsker det. 

- Børnene skal inddrages – der fastsættes ikke aldersgrænse. 
- Forslag til tilføjelser: når forældre henvender sig til lærere/pædagoger og ønsker en 

samtale, bør det angives, hvad det drejer sig om. Der er enighed om, at det giver 
mening ift. at man kan være forberedt på samtalen. 

- Princippet tages med til gennemgang og godkendelse på næste SB-møde. 
 

 
6. Meddelelser 

• Elevråd 

- Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden sidste SB-møde. Næste elevrådsmøde 
er efter jul. 

• Skolen herunder:  

- Byggeriet udfordrer. Både i stort og småt. 

- Håndværkerne er i gang på 2. sal. 

-  Der rykkes pt. ind naturfagsfløjen. 

- SFO-kælderen udfordrer pga. fugt og mangelunde afdækning, da der blev arbejdet med 
væggene. 

1. Personaleomsætning: 1 opsigelse, 0 ansættelse  



 

 

2. Elever: 0 fraflyttet, 2 tilflyttet 
 

• SFO 

- I proces med flytning. Det fylder med de ikke-færdige lokaler. 

• Formanden 

- Orientering om, at der er varmt vand i Sal 2.  

- Budgettildeling godkendt af BU-udvalget. Skal godkendes endeligt i byrådet. 

- Netværk for SB i Odense er skubbet til start-marts. 

7. Punkter til næste møde 

- Revidering/godkendelse af princip fra i dag 

- Bad efter idræt. Input fra medarbejderne ift. det oplæg nogle har hørt. 

- Årshjul for 2025 

8. Evt. 

-  
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